
 
 

 
 

        

 

 

מות ניתן במצב בו יש מספיק הסכמים. מן הצד האחד ורגהריסת הבניינים תלויה בכמה 
   יה בבעלי הנכסים.התקדמות תלולהתקדם מבחינה סטטורית, כך שמבחינה זו ה

המנהלת יודעת לקדם מצדה תכניות פינוי בינוי במהירות וביעילות, לראיה, כל מן הצד השני 
  מקודמים בעיר בשלבים השונים.הפרויקטים ה

רבי עקיבא  –לאזור שיכון דרום  טרטגית"עקרונות קשיחים" מהבחינה האס כנס הוצגו הב
 כך וה "הקו הכחול" של כל תכנית, שהוא למעשה הגבול של כל אחת מהתכניות ובן יהודה

יוכנו תכניות ונספחים  סגריכאשר התכנון יוסדר וישהתכנון אינו קבוע ונתון עדיין לשינויים. 
  למתחמים, זאת בכפוף להחלטות הוועדה, התכנית תופקד ותפורסם לציבור. 

פתרונות חניה מוסדרים, התכניות יצטרכו לעמוד בתקני החניה  אין עדייןמתחמים השונים ב
 ר יכלול חניונים תת קרקעיים.פתרון חניה אש ןשיקבעו בעת הכנת מסמכי התכנית, ויינת

הוצג מערך כללי של הרחבת זכות הדרך של רחוב רבי עקיבא והפיכתו לדו כולו למתחם 
סיטרי, הסדרת מערך "נשק וסע" לבית ספר "לב טוב", הסדרת מערך שבילי אופניים והולכי 

 רגילה לתחבורה "רכה".

רחוב בן גוריון מתוכננת חזית מסחרית פעילה אשר תעודד הליכה ברגל לאורך הרחוב זאת ב
 כחלק מראיה עירונית כוללת. 

לאורך רחוב רבי עקיבא מתוכננת הרחבה משמעותית של זכות הדרך זאת על מנת לייצר 
כה אשר יחברו את רחוב רבי עקיבא לרחוב א.ד מדרכות רחבות, שבילי אופניים ושבילי הלי

 גורדון ובהמשך לרחוב ביל"ו. כל אלו עתידים לשפר את מערך ההליכה ברגל באזור זה. 
 

מרכז העיר ביחס למענים לצרכי ציבור ופתרונות אזור דרום ראיה אסטרטגית של כל  יימתק
 תנועה וחניה. 
 שנבחרו על ידי דיירי כל מתחם. כל מתחם יוכל להבנות עצמאית עם היזמיםיחד עם זאת, 

  

המענה לתוספת נדרשים לבדוק את ווים על ידי גופי התשתיות, הל תכנית או היתר מלכ
 שמירה על מענה מיטבי. לשלביות ביצוע הדבר מחייב  הדירות המוצעת. לעיתים
 . לטובת התחדשות םמקדמת שיפורים תשתיתייבמקביל העיריה פועלת ו

תשתיות ה חדשות שלאת ההתמאפשרת ומשפרת התחדשות עירונית יש לציין כי בנוסף לכך, 
 .ביובמים והעירוניות כגון הנדסיות ה
 



 
 

 
 

, אך לא מדובר במתחמים קטנים יחסיתיבנו בהינף אחד, מאחר ושנה העדפה שהבניינים י
 .מצב מענה לתשתיות הנדסיות ועירוניותבתלוי  הדברמאחר ות ניתן להבטיח זא

 

חקיקה הקיימת אין התייחסות מפורשת לדרישה לשוויוניות בתמורה בין בעלי הדירות, ב
למעט במקרים בהם אחד מבעלי הדירות מקבל תמורה עודפת עבור קידום הפרויקט לטובת 

לאורך  הפסיקהיחד עם זאת,  לדווח על כך לבעלי הדירות האחריםהיזם, ואז הוא מחויב 
שלא כך לעגן זאת בהסכמים,  אנו ממליצים  .שהתמורה צריכה להיות שוויונית הבעהשנים ק

ניתן יהיה לתת תמורה עודפת מבלי הסכמת הנציגות/ עו"ד דיירים. זאת למעט מקרים 
 לבעלי מוגבלויות. -חריגים שבהם החוק מחייב תמורה נוספת, כגון

 
 

הסכמת דיירים ואיזון עם תהליך מורכב שמחייב שיתוף, קט להתחדשות עירונית הוא ל פרויכ
לבחינת החלופה המוצגת באמצעות  -בשלבים ראשוניים יות אלו מצויות. כאשר תכנהסביבה

  הקשבה וקבלת התייחסות הדיירים לטובת שיפורה ועדיין לא עברה לשלב של התנגדויות. 

 ש לעקוב אחרי פרסום היזמים.י
 

על הסכמות ופשרות של הצדדים השונים על מנת למקסם את הליך פינוי בינוי מבוסס ת
הרווחים של כל הצדדים. באופן עקרוני המינהלת אינה מתערבת בהסכמים חוזיים ובתמורות 

ים לנציגות הבניין להיות מעורבת וביחד למצוא שמציעים היזמים לדיירים. אנו ממליצ
פתרונות שישביעו את רצון שני הצדים. ללא הסכמת הדיירים בבניין לא יהיה פרויקט  

ונה, ולכן זהו האינטרס של כשהומאידך אין ספק שהפרויקט יכול לתרום רבות לתושבים 
 כולם למצוא פתרון.

 

. הו חלק מהראיה הנסמכות על רחוב רבי עקיבא מאפשרות את הרחבתו תי התכניותש
 .תחדשות באזור זה וכפי שהוצגה במצגת ובכנסהאסטרטגית לה

 

וספת של דירות מחייבת מענה לשטחי ציבור. ולכן בכל תכניות פינוי בינוי נבחן הצורך ת
 . ייעודי זה במענה ובהתאם לכך מוקצה שטח

. ם יותר של התכניתבשלב מתקדמול אגף תשתיות,  נוהחניה יבח פיהגישה למרתורוחב אופן 
המשתמשים של השימושים השונים בתכנית, לרבות  למענה לכלנדרש לספק תכניות מסגרת ב

משתמשי המסחר, המגורים ומבני הציבור. יחד עם זאת, בשלב זה לא נקבע עדיין את היקף 
 החניות הנדרש למטרות אלו.

 
 



 
 

 
 

מות ניתן במצב בו יש מספיק הסכמים. מן הצד האחד ורגהריסת הבניינים תלויה בכמה 
   יה בבעלי הנכסים.התקדמות תלולהתקדם מבחינה סטטורית, כך שמבחינה זו ה

המנהלת יודעת לקדם מצדה תכניות פינוי בינוי במהירות וביעילות, לראיה, כל מן הצד השני 
  מקודמים בעיר בשלבים השונים.הפרויקטים ה

רבי עקיבא  –לאזור שיכון דרום  טרטגית"עקרונות קשיחים" מהבחינה האס בכנס הוצגו ה
 כך וה "הקו הכחול" של כל תכנית, שהוא למעשה הגבול של כל אחת מהתכניות ובן יהודה

יוכנו תכניות ונספחים  סגריכאשר התכנון יוסדר וישהתכנון אינו קבוע ונתון עדיין לשינויים. 
  למתחמים, זאת בכפוף להחלטות הוועדה, התכנית תופקד ותפורסם לציבור. 

פתרונות חניה מוסדרים, התכניות יצטרכו לעמוד בתקני החניה  אין עדייןבמתחמים השונים 
 ר יכלול חניונים תת קרקעיים.פתרון חניה אש ןשיקבעו בעת הכנת מסמכי התכנית, ויינת

הוצג מערך כללי של הרחבת זכות הדרך של רחוב רבי עקיבא והפיכתו לדו כולו למתחם 
סיטרי, הסדרת מערך "נשק וסע" לבית ספר "לב טוב", הסדרת מערך שבילי אופניים והולכי 

 רגילה לתחבורה "רכה".

ברחוב בן גוריון מתוכננת חזית מסחרית פעילה אשר תעודד הליכה ברגל לאורך הרחוב זאת 
 כחלק מראיה עירונית כוללת. 

לאורך רחוב רבי עקיבא מתוכננת הרחבה משמעותית של זכות הדרך זאת על מנת לייצר 
כה אשר יחברו את רחוב רבי עקיבא לרחוב א.ד מדרכות רחבות, שבילי אופניים ושבילי הלי

 גורדון ובהמשך לרחוב ביל"ו. כל אלו עתידים לשפר את מערך ההליכה ברגל באזור זה. 
 

מרכז העיר ביחס למענים לצרכי ציבור ופתרונות אזור דרום ראיה אסטרטגית של כל  קיימת
 תנועה וחניה. 
 שנבחרו על ידי דיירי כל מתחם. כל מתחם יוכל להבנות עצמאית עם היזמיםיחד עם זאת, 

  

המענה לתוספת נדרשים לבדוק את ווים על ידי גופי התשתיות, הכל תכנית או היתר מל
 שמירה על מענה מיטבי. לשלביות ביצוע הדבר מחייב  הדירות המוצעת. לעיתים
 . לטובת התחדשות םמקדמת שיפורים תשתיתייבמקביל העיריה פועלת ו

תשתיות ה חדשות שלאת ההתמאפשרת ומשפרת התחדשות עירונית יש לציין כי בנוסף לכך, 
 .ביובמים והעירוניות כגון הנדסיות ה
 

, אך לא מדובר במתחמים קטנים יחסיתיבנו בהינף אחד, מאחר וישנה העדפה שהבניינים 
 .מצב מענה לתשתיות הנדסיות ועירוניותבתלוי  הדברמאחר ות ניתן להבטיח זא

 



 
 

 
 

בחקיקה הקיימת אין התייחסות מפורשת לדרישה לשוויוניות בתמורה בין בעלי הדירות, 
למעט במקרים בהם אחד מבעלי הדירות מקבל תמורה עודפת עבור קידום הפרויקט לטובת 

לאורך  הפסיקהיחד עם זאת,  לדווח על כך לבעלי הדירות האחריםהיזם, ואז הוא מחויב 
שלא כך לעגן זאת בהסכמים,  אנו ממליצים  .שהתמורה צריכה להיות שוויונית הבעהשנים ק

ניתן יהיה לתת תמורה עודפת מבלי הסכמת הנציגות/ עו"ד דיירים. זאת למעט מקרים 
 לבעלי מוגבלויות. -חריגים שבהם החוק מחייב תמורה נוספת, כגון

הסכמת דיירים ואיזון עם תהליך מורכב שמחייב שיתוף,  הינוקט להתחדשות עירונית פרוי
מינהלת התחדשות ומינהל הנדסה מקדמים את התוכנית ומציגים אותה בכנס זה  .הסביבה

ועדיין לא עברה לשלב  בשלבים ראשוניים מצויותהתוכניות שהוצגו  . לצורך הצגתה לציבור
  של התנגדויות. 

 .הפרסום שלהםיש לעקוב אחרי  זמים,הפרויקט ימכרו על ידי הי הדירות החדשות של
 

על הסכמות ופשרות של הצדדים השונים על מנת למקסם את תהליך פינוי בינוי מבוסס 
הרווחים של כל הצדדים. באופן עקרוני המינהלת אינה מתערבת בהסכמים חוזיים ובתמורות 

ים לנציגות הבניין להיות מעורבת וביחד למצוא שמציעים היזמים לדיירים. אנו ממליצ
פתרונות שישביעו את רצון שני הצדים. ללא הסכמת הדיירים בבניין לא יהיה פרויקט  

ונה, ולכן זהו האינטרס של כשהומאידך אין ספק שהפרויקט יכול לתרום רבות לתושבים 
 כולם למצוא פתרון.

 

. הו חלק מהראיה הנסמכות על רחוב רבי עקיבא מאפשרות את הרחבתו שתי התכניות
 .תחדשות באזור זה וכפי שהוצגה במצגת ובכנסהאסטרטגית לה

 

תוספת של דירות מחייבת מענה לשטחי ציבור. ולכן בכל תכניות פינוי בינוי נבחן הצורך 
 . ייעודי זה במענה ובהתאם לכך מוקצה שטח

. ם יותר של התכניתבשלב מתקדמול אגף תשתיות,  נוהחניה יבח פיהגישה למרתורוחב אופן 
המשתמשים של השימושים השונים בתכנית, לרבות  למענה לכלנדרש לספק תכניות מסגרת ב

משתמשי המסחר, המגורים ומבני הציבור. יחד עם זאת, בשלב זה לא נקבע עדיין את היקף 
 החניות הנדרש למטרות אלו.



 
 

 
 

, כדי רחוב רבי עקיבא לכל אורכומסגרת הראיה האסטרטגית, נלקח בחשבון הרחבת ב
 שיפור התנועה. את לאפשר 

 

עקרונות האסטרטגים שהעירייה קבעה להתחדשות מתחמי הפינוי בינוי, מחייבים את ה
 .מקודם כתוכנית אחתהתחדשות כלל הבניינים בכל מתחם. ולכן, כל פרויקט 

 . כיום ישנן הסכמות בכל הבניינים, בהתאם לשלב בו הפרויקט נמצא כעת
 מהתושבים לביצוע הפרויקט. 80%על מנת להוציא לפועל יש צורך בהסכמה של , יחד עם זאת

 

ל פרויקט מקודם באופן עצמאי מינהלת התחדשות עירונית, וכלל מינהל הנדסה עושים כ
 במהלך הבנייה.  מאמצים על מנת לתאם את נוחות התושבים

 

די לשמור על איכות המענה לתשתיות כ עיריה מקדמת את ההתחדשות בראיה אסטרטגיתה
העירוניות והציבוריות. יחד עם זאת, כל מתחם התקדם בקצב שונה לאור הסכמות דיירים 

ובשלות של הפרויקט. במסגרת הכנס הוצגו ע"י האדריכלים המתחמים הרלוונטים לכנס 
 עצמו ולדיירי כל מתחם.

 

יתואם שלביות  ותכניות להתארגנות אתר והסדרי תנועה זמניים, היתרי הבניהסגרת מב
ותושבי  תלמידיםהדיירים, הלהבטיח את נוחות ובטיחות  יכד . זאתההריסה והבניה -הביצוע

 במהלך הבנייה. הסביבה
 

 דובר בתכנית ראשונית המוצגת להתייחסות התושבים. נושא המרחקים עדיין לא נבחן.מ
 

 .בלחיצה כאןניתן לראות את הכנס בפייסבוק המינהלת להתחדשות עירונית בקישור 
 

 ."תכנון זמין"תכנית מפורסמת באתר העיריה ובאתר ה
 

https://www.facebook.com/minheletherzliya/videos/825949821679588


 
 

 
 

קידום תוכנית פינוי בינוי בבניין.  למעןברי הנציגות הינם בעלי בתים שהתנדבו לפעול ח
 .אינה אמורה לקבל תמורה בעבור התנדבותההנציגות 

 

הליך פינוי בנוי במתחמים אלו הובל על ידי היזמים השונים, נבחרו נציגים, נערכו כנסים ת
נטי בשלב כחוק וכיום מקודם ההסכם של כל התושבים מול היזמים. מכרז יזמים אינו רלוו

 זה. 
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